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HIREK
EBBEN A SZÁMBAN:

ÁCS	VÁROS	KITÜNTETETTJEI

Városháza
Városi Vigasságok 2024.

Akikre büszkék vagyunk, idei 

kitüntetettjeink
Aratónap 10. alkalommal

Közlemények
Rövid hírek

Ballagás
Iskolai hírek

Életem során sok szép pillanat jött velem szembe, és sok-
szor éreztem azt, hogy igen, ez a perc az, amire azt szoktuk 
mondani, hogy érdemes volt érte megszületni.

Úgy gondolom, hogy tegnap a Város Napján Ács kitünte-
tettjei is valami hasonlót érezhettek, hiszen a legnagyobb 
értéke mindig annak van, amikor egy közösség ismeri el valaki 
munkáját, emberi jóságát, tenni akarását és eredményeit.

Ezen a fotón olyan emberek állnak díjjal a kezükben, akik-

nek neve fennmarad az utókor számára, akik a PÉLDÁT KÉP-
VISELIK.

Gratulálok Valamennyiüknek, megtisztelő, hogy ismerhe-
tem Őket, hogy együtt dolgozhatunk, s hogy kezükbe ad-
hattam Ács Város kitüntetését!

Első sor balról jobbra:  Varga Zoltán – Bartók Díj; Bazsó István – Bartók Díj; Városi Nyugdíjas Klub – Bartók Díj (átvette: 
Mészáros Jánosné); Hoczek József – posztumusz Ács Sportjáért Díj (átvette: Hoczek László); Nagy Irén – Ács Város Díszpolgára; 
Dobsa Mihály – Ács Városért Díj; Nagy Ferencné – Ács Városért Díj; Nagy László – Ács Város Sportjáért Díj; Metka Antal –  Ács 
Város Sportjáért Díj.

Dr. Szentirmai István
polgármester
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Városházi hıŕek

Ács Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 2024. 
június 21-én ünnepi testületi ülést tartott, melyet a helyi kábel 
TV is közvetített. 2024. június 25-én, soron kívüli testületi ülés 
megtartására került sor. Az ülést megelőzően az anyagok ki-
küldésre kerültek a képviselők részére.

2024. június 21-i ünnepi testületi ülés
· Az idei évben is ünnepi testületi ülés keretében át-

adásra került az Ács Város Díszpolgára díj, az Ács Városért Díj, a 
Bartók díj és az Ács Város Sportjáért díj. A városi kitüntetések 
adományozására az Ácsi Polgármesteri Hivatal nagytermében 
került sor.

· Az idei évben munkásságának elismeréséül Ács Város 
Díszpolgára kitüntetésben részesült Nagy Irén.

· A településért végzett kiemelkedő munkájának elis-
meréséül Ács Városért Díjban részesült Nagy Ferencné és 
Dobsa Mihály.

· Az Ácsi Bartók Béla Művelődési Ház Könyvtár és Városi 
Sportcsarnok munkáját segítő, kiemelkedő tevékenységének 
elismeréséül Bartók Díjban részesült Varga Zoltán, Bazsó 
István és a Városi Nyugdíjas Klub.

· A település sportjáért végzett kiemelkedő munkájáért 
Ács Város Sportjáért Díjban részesült Metka Antal, Nagy 
László, posztumusz Ács Város Sportjáért Díjban részesült 
Hoczek József.

· A méltatások felolvasása valamint az emlékplakettek 
és az oklevelek átadása után kötetlen beszélgetésre került 
sor.

2024. június 25-én hozott határozatok
· A Képviselő-testület továbbra is hozzájárult ahhoz, 

hogy a 2024/2025. tanévtől kezdődően az új fenntartó 

Magyar Bencés Kongregáció Pannonhalmi Főapátság által 
fenntartott NAPSUGÁR Alapfokú Művészeti Iskola, művészeti 
oktatás céljából telephelyként megjelölje az Ácsi Gárdonyi 
Géza Általános Iskola Fő u. 88. székhelyét és az Ácsi Bartók 
Béla Művelődési Ház, Könyvtár és Városi Sportcsarnok Ács, 
Zichy park 1. sz. alatti ingatlanát, amelyekben továbbra is kije-
lölt helyiséget biztosít művészeti oktatásra.

· Ács Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 
elfogadta az Eatrend Arrabona Zrt-vel megkötött közétkezte-
tési szolgáltatás nyújtására vonatkozó szerződés módosítá-
sát. A szerződés kiegészítésre került a 3. számú melléklettel, 
melyben a 2024. évi nyersanyagköltség került feltüntetésre.

· Az önkormányzat részben lakossági kérelmekre, 
részben önkormányzati érdekből több területre vonatkozó 
településrendezési tervmódosítási eljárást indított 2024. év 
elején. 

A Képviselő-testület a tervmódosítással kapcsolatban a 
beérkezett véleményeket, az egyeztető tárgyalás jegyzőköny-
vét és az egyéb egyeztetési anyagokat megismerte és elha-
tározta, hogy a beérkezett vélemények, észrevételek alapján 
módosítja a településszerkezeti terv tervezetét és a helyi épí-
tési szabályzat, illetve szabályozási terv tervezetét. Továbbá 
elhatározta, hogy az állami főépítészi irodán tartott egyezte-
tésnek megfelelően az Mk jelű kertes mezőgazdasági terüle-
tek tekintetében a helyi építési szabályzatban oldalhatáron 
álló beépítési mód kerül előírásra, ill. a Hész-ben megengedik, 
hogy a telepítési távolságok figyelembe vétele mellett az 
oldalkert legkisebb mérete 2 méterre csökkenthető legyen. 
Az Mko jelű korlátozott mezőgazdasági területen a beépí-
tettség továbbra is 0% marad.

· Zárt ülésen a Képviselő-testület a III. sz. felnőtt házi-
orvosi körzet feladatainak ellátásáról döntött.

Generációk együttműködése a barátság jegyében
Szentpéteren jártunk

közösségszervezésben rejlő lehetősé-
gekről.

A színpadi programok megnyitóján a 
jelenlévő polgármesterek ünnepi beszé-
dei is elhangoztak. Dr. Szentirmai István, 
Ács város polgásmetere – a többiekhez 
hasonlóan – felidézte a történelmi idő-
ket valmint Ács és Szentpéter jelentősé-
gét és lehetséges kapcsolódási pontjait 
az egyes történelmi időszakok során. 
Hamran Tibor, Szentpéter polgármeste-
re többek között említést tett az Ács-
Kapocs Fesztiválról és a szlovák-magyar 
barátságról, valamint kitért arra a nagy 
közös célra is, ami a két településen lévő 
Zichy hagyaték, – nevezetesen a kasté-
lyok – közös projekt során történő felújí-
tása.

A színpadon a kulturális programok 
következtek, többek között Derzsi 
György és zenekara adott koncertet a 
helyi és testvértelepülési művészeti 
csoportok mellett. A látogatás kötetlen 
beszélgetéssel, kapcsolatépítéssel, is-
merkedéssel ért véget. Köszönjük a 
meghívást Szentpéternek, találkozunk a 
következő programjainkon!

get biztosít a település vezetői, vállal-
kozói, közösségei közötti kapcsolatok el-
mélyítésére és tapasztalatok, jó gyakor-
latok átadására.

A hivatalalos program után közös 
ebéden vehettünk részt, majd kisvonat-
ra szállva járhattuk körbe a települést. A 
végállomás már a falunapi helyszín, a 
focipálya és környéke volt. Itt elsőként a 
projekt keretében megvalósult rajzpá-
lyázat eredményhirdetésén vettünk 
részt, majd Sándor Karina a CSEMADOK 
képviseletében tartott előadást a kultu-
rális rendezvények szervezéséről és a 

A felvidéki Szentpéter községbe láto-
gattunk egy kisebb delegációval július 
közepén. A látogatás apropóját a szent-
péteri falunapi események és egy Szlo-
vák-Magyar határon átnyúló kezdemé-
nyezés adta.

Szentpéterrel már évek óta jó kapcso-
latot ápol az önkormányzat és legutóbb 
az Ács-Kapocs Fesztiválon találkozhat-
tunk felvidéki barátainkkal, ahol Hamran 
Tibor polgármester úr meginvitálta az 
ácsiakat a szentpéteri falunapra. Nem 
csupán baráti látogatásról volt szó, ha-
nem több település közötti kulturális, 
szakmai együttműködés és tapasztalat-
csere is történt a program során.

Elsőként a polgármesteri hivatal dísz-
termében fogadtak bennünket, ahol 
polgármester úr köszöntője után, meg-
hallgathattuk Szentpéter történetét, 
majd a jelenlévő testvértelepülések és 
baráti települések – köztük Ács – vezetői 
aláírták azt a kulturális együttműködés-
ről szóló okiratot, ami hivatalosan is 
megerősíti a települések közötti szak-
mai kapcsolatokat.

A Generációk együttműködése a ba-
rátság jegyében című projekt lehetősé-
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Dr. Szentirmai István polgármester köszöntője
az üvegház átadás alkalmából

A város dıj́azottjai

Nagy Irén 1945. július 20-án született 
tőzsgyökeres ácsi családba. Az általános 
iskolát helyben végezte, majd közgazda-
sági-pénzügyi érettségit szerzett Győr-
ben. Egy rövid ideig Győrben dolgozott 
mezőgazdasági értékesítőként. Ezután 
visszakerült Ácsra, ahol a helyi termelő-
szövetkezetnél helyezkedett el, és a nö-
vénytermesztés könyvelését végezte. 
Későbbiekben a virágértékesítés vezető-
je lett. A közösségi életben aktívan részt 
vett.

A rendszerváltás után ismét lehetővé 
vált egyesületek létrehozása. Ősei tulaj-
donában volt az a kocsma, ahol megala-
kult annak idején a Kossuth Lajos Asztal-
társaság. Elhatározta, hogy újból létre 
kellene hozni. Ebben Szűcs Béla Albert 
sietett segítségére, aki 2004. áprilisában 
újra alakította a Kossuth Lajos Asztal-
társaságot, melynek vezetője Nagy Irén 
lett. 

Nagy Irén, mint az Asztaltársaság ve-
zetője nemcsak a társasági élet feleleve-
nítését, a hagyományőrzést és a Kos-
suth-kultusz ápolását tűzte ki célul, ha-
nem azt is, hogy az általa irányított civil 
szervezet egy egészalakos szobrot állít-
tat a nagy hazafinak. Komoly szervező-
munkára, sok utánjárásra, meggyőzésre 
és kitartásra volt szükség, hogy jórészt 
közadakozásból elkészüljön a szobor, 
amely a körülötte lévő térrel Ács egyik 
legszebb pontja, és méltó helyszíne a 
március 15-i megemlékezéseknek.  

Egy ember nem tud csodákat tenni, 
de ha lelkes, agilis és mindezt önzetlenül 
végzi, akkor példája hat a társaság tag-
jaira is. A szép tervek megvalósításához 
sok pénz kell, és Nagy Irén érdeme, hogy 
társaival nemcsak adományt gyűjtött, 
támogatókat keresett, hanem alapít-
ványt hozott létre és pályázatokon vett 
részt. Tevékenysége, hozzáállása pozitív 
példa arra, hogyan lehet egy civil szerve-
zetet sikeresen működtetni. Bizonyára 
ennek a közéleti szerepvállalásnak is 
köszönhető, hogy az ácsi emberek két 
ciklusban is önkormányzati képviselőnek 
választották. Választott tisztségvise-
lőként is mindig felkészülten, segítő 
szándékkal viszonyult a helyi problémák 
megoldásához. 

Alaposan átgondolt koncepció volt, 
hogy az 1848-49-es forradalom és sza-
badságharc emlékét – tekintettel az Ács 
környékén zajló csatákra – több szem-
pontból is megörökítsék. Ezt szolgálja a 
Bagolyvárban látható makett, valamint a 
Kegyeleti parkban elhelyezett gyásztáb-
la, amely Batthyány Lajosnak és az aradi 
vértanúknak állít emléket.

Nagy Irén aktivitásának köszönhető, 
hogy az asztaltársaság elnöksége és tag-
sága az elmúlt évtizedben színvonalas 
rendezvényekkel, sok jó ötlettel és azok 
kivitelezésével kapcsolódott be váro-
sunk életébe. Történelmi játék, előadá-
sok, kiállítás szervezése, katonasírok 
gondozása, Kossuth emlékszoba létre-
hozása, jubileumi emlékalbum kiadása 
mutatja ennek a civil szervezetnek a ha-
tékony és eredményes munkáját. Elis-
merésre méltó hagyományt alakított ki 
az asztaltársaság a Mikulás-nap környé-
kén évről évre megrendezett jótékony-
sági estjeivel. A résztvevőktől befolyt 
adományokból vásároltak tűzifát, 
gyógyszert és élelmiszert, hogy ünne-
pek előtt így támogassák a rászoruló, 
nehéz helyzetben lévő embereket. Az 
asztaltársaság tagjai az évek során több 
olyan tartalmas és érdekes kirándulást 
szerveztek, amelyhez szívesen csatla-
koztak ismerősök, barátok is. Ugyancsak 
fontosnak tartották a kapcsolatfelvételt 
olyan szervezetekkel, amelyek Kossuth 
emlékét ápolják.

DI�SZPOLGA� R DI�JJAL KITU� NTETETT

NAGY	IRÉN

A� CS VA� ROSA� E� RT DI�JJAL KITU� NTETETT

NAGY	FERENCNÉ

ként végzett. 2005-ben a Budapesti Mű-
szaki és Gazdaságtudományi Egyetemen 
közoktatási vezető és pedagógus szak-
vizsga szakirányú szakképzettséget szer-
zett. Életpályája során több elismerés-
ben részesült, 1982-ben a MUSZ Dicsérő 
oklevelét, 1990-ben Miniszteri dicsére-
tet vehetett át.

2002-től a Jókai Mór Általános Iskola 
igazgatója, majd intézményátszervezés 
miatt a Gárdonyi Géza Általános Iskola 
Jókai Mór Általános Iskolai tagintézmé-
nyének vezetője volt 2011-ig. 2012-ben 
vonult nyugdíjba negyven év szolgálati 
idővel. Élete a tanítás-nevelés. Az ácsi 

Nagy Ferencné (Pék Erzsébet) 1954. 
augusztus 5-én született Szőnyben. Ál-
talános iskolai tanulmányait Ácson vé-
gezte, majd Komáromban, a Jókai Mór 
Gimnáziumban érettségizett 1972-ben. 
Aktív sportolóként kilenc évig atletizált, 
megyei válogatott kerettag volt. 1974-
ben került az Ácsi Jókai Mór Általános Is-
kolába, ahol kezdetben képesítés nélküli 
nevelőként, majd 1978-tól biológia-test-
nevelés szakos tanárként tanított. 1975-
ben férjhez ment Nagy Ferenchez. Há-
zasságukból két gyermek született, 
Ildikó és Tamás. 1995-ben a Szekszárdi 
Pedagógiai Főiskolán gyógytestnevelő-
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évek után a bábolnai Pettkó-Szandtner 
Tibor Lovas Szakképző Iskola és Kollégi-
umban, a komáromi Kempelen Középis-
kola és Kollégiumban, majd a Szent Imre 
Római Katolikus Általános Iskola és 
Óvodában is dolgozott. 

Nagy Ferencné a mai napig aktív, még 
otthon is korrepetál. Igazi, vérbeli peda-
gógus, a pálya számára hivatás. A min-
dennapi nevelő-oktató munkáját a szak-
mai igényesség, a gyermekszeretet és a 
gyermekcentrikus szemlélet jellemezte. 
Igyekezettel és magas fokú hozzáértés-

sel, igényességgel végezte pedagógiai 
munkáját. Nagy gondot fordított a te-
hetséges tanulók fejlesztésére éppúgy, 
mint a gyengébbek felzárkóztatásra. 
Szakmai tudását folyamatosan fejlesz-
tette, számos továbbképzésen mélyí-
tette el tudását. Nemcsak testnevelő-
ként, hanem korábban osztályfőnökként 
is kiváló teljesítményt nyújtott az iskola 
közösségformáló tevékenységében. 
Munkásságával nagyban hozzájárult az 
ácsi gyermekek sportsikereihez. Önzet-
lenül, példamutató kitartással tevékeny-

kedett azon, hogy minél több emberrel 
megszerettesse a sportot, a mozgást. 
Közéleti tevékenységét az iskolában és a 
környező településeken is ismerték. Az 
ácsi asszonyoknak asszonytornát szerve-
zett, mellyel az egészséges életmód 
egyik pillérét teremtette meg számukra. 
Lelkiismeretesen, legjobb tudása sze-
rint, mindig teljes odaadással végezte el 
a rábízott feladatokat mind pedagógus-
ként, mind vezetőként. 

További jó egészséget kívánunk!

A� CS VA� ROSA� E� RT DI�JJAL KITU� NTETETT

DOBSA	MIHÁLY

Dobsa Mihály 1956. június 16-án szü-
letett Szőnyben. Általános iskolai tanul-
mányainak elvégzése után Komáromban 

sekből következően népszerűséget mu-
tatott. A bölcsődei, óvodai, iskolai ese-
mények valamint az idősekkel kapcsola-
tos műsoroknak a legnagyobb a nézett-
ségük. Az idők folyamán a technika a 
videofelvételektől a DVD-n át egészen a 
HD-ig nagyot fejlődött. Töretlen szorga-
lommal minden eseményen próbált 
részt venni és azt megörökíteni. 30 év 
alatt felbecsülhetetlen értékű archívu-
mot hozott létre.  

Dobsa Mihály számára ez a rengeteg 
anyag – melyet gondosan tárolt –, kin-
csek. A kemény és kitartó munka ered-
ményei. Ezt a 30 évet csakis szenvedély-
lyel és elszántsággal lehetett végigcsi-
nálni. 

Munkájához – melyben a családja 
nagymértékben támogatja – további sok 
sikert jó egészséget kívánunk!

a Jókai Mór Gimnáziumban szerezte 
meg az érettségit és tanulmányait a 
Budapesti Műszaki és Gazdaságtudo-
mányi Egyetem gépészmérnöki karán 
folytatta. Később főenergetikusi vég-
zettséget is szerzett.

Első munkahelye a Cukorgyár lett, 
ahol 1994-ig, a gyár bezárásáig dolgo-
zott. 1990-ben feleségül vette Nagy 
Lujzát és házasságukból egy lánygyer-
mek született. 

1994-ben az akkori polgármester, 
Péntek Lőrinc kérte meg, hogy készítsen 
filmfelvételeket a testületi ülésekről és a 
faluban történtekről és azt a közben 
kiépült kábeltévé hálózaton közvetítse a 
lakosság felé. 

Az indulás nem volt zökkenőmentes, 
csekély volt az anyagi támogatás. A helyi 
televízió iránti érdeklődés a visszajelzé-

BARTO� K DI�JJAL KITU� NTETETT

VÁROSI	NYUGDÍJAS	KLUB

A Városi Nyugdíjas Klub szinte az 
egyik legérdemesebb a Bartók-díjra, 
azonban az elmúlt években még nem 
ismertük el ezzel a díjjal a nyugdíjasok 
által végzett munkát. A Városi Nyugdíjas 
Klub tagjaira minden egyes rendezvé-
nyen számíthatunk, olyan lelkesedéssel 
és hozzáállással sietnek a segítségünkre, 
amely példaértékű lehet más szerveze-
tek előtt is. A FutÁcs, majális, autómen-
tes nap, téltemető, Bakancsos túrák ese-
tében szinte magától érthető módon 
jönnek zsíros kenyeret kenni, vagy ép-
pen süteményt sütnek, de aktív részvé-
telükkel is több rendezvényünket támo-
gatják. Egy-egy ilyen alkalom nem csak 
arról szól, hogy segítséget nyújtanak egy 
programunkhoz, hanem ez nekik egy kö-
zösségépítő alkalom is minden esetben, 
ahol jó hangulatú beszélgetések mellett 
végzik a munkát. Jókedvük ragadós, így 
üde színfoltja a részvételük minden 
eseményünknek. Hosszú éveken át nyúj-
tott kimagasló, a közösség érdekében 
végzett munkájuk elismeréseképpen 
Bartók-díjra érdemesnek találtuk a 
Városi Nyugdíjas Klubot.
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BARTO� K DI�JJAL KITU� NTETETT

VARGA	ZOLTÁN

A� CS VA� ROS SPORTJA� E� RT KITU� NTETETT

NAGY	LÁSZLÓ

Varga Zoltán az ácsi Kinizsi SC lovas 
szakosztályának oszlopos tagja. Pónifo-
gatával gyakori vendége rendezvénye-
inknek. A jelölése nem csak az elmúlt 
évben végzett munkájának szól, hanem 
annak a több mint 10 éve tartó önzetlen 
munkájának és hozzáállásának, amellyel 
segítette intézményünk törekvéseit.

Zoltán pónifogatával minden na-
gyobb eseményen jelen van és sétako-
csikáztatja a programra érkező kicsiket 

és nagyokat, emellett gyakran ő maga 
ajánlja fel a segítségét akár programhoz 
kapcsolódóan, akár a Mikulás segédje-
ként. A tavalyi év során közösségszer-
vező képességeit is megismerhettük, 
hiszen felvállalta és összefogta a szüreti 
felvonulás szervezését. 

Munkáját önkéntes alapon végzi, és 
mindig számíthatunk rá, így érdemesnek 
találjuk a Bartók-díjra.

gójaként és edzőjeként is tevékenyke-
dett. Labdarúgói tevékenységét Sárvá-
ron fejezte be, a Vas Megyei Labdarúgó 
Kollégiumban, ahol edzői és nevelő-
tanári állást kapott. A kollégium meg-
szűntével a Szom-bathelyi Haladásnál 12 
évig végzett edző, sportvezető és tech-
nikai vezető tevékenységet.

2007-ben családi okok miatt költö-
zött vissza Bábolnára, s a szomszédos te-
lepülésen, Tárkányon futballklubot ala-
kított, de ez az alacsony létszám miatt öt 
év múlva megszűnt. 

2015-ben Németh Gyula hívására ér-
kezett Ácsra. Először gyerekekkel foglal-
kozott, majd Karvaj Imre távozása után 
megpróbálták a felnőtt csapatot meg-
menteni, ezért vállalta az edzői felada-
tot. Az U13/U14-es utánpótlással dolgo-

Nagy László Szombathelyen született 
1955.november 11-én. Már gyerekkorá-
ban is nagy szenvedélye volt a foci. Az 
iskolában és a grundon is rúgta társaival 
a labdát. 

1968-ben lett a Szombathelyi Hala-
dás igazolt játékosa és végigjárva a kü-
lönböző korosztályokat, küzdötte fel 
magát a Haladás felnőtt csapatába. 

1974-ben érettségizett, majd jelent-
kezett a Testnevelési Főiskola edzői sza-
kára, amit aztán sikeresen el is végzett. 

A diploma megszerzése után 3 évet 
játszott a Budapesti Honvéd felnőtt csa-
patában.

1977-ben Bábolnán feleségül vette 
Kiss Mária óvónőt és házasságukból két 
fiúgyermek született. 

Bábolnán a felnőtt csapat labdarú-

BARTO� K DI�JJAL KITU� NTETETT

BAZSÓ	ISTVÁN

Bazsó István, Bazsóné Nagy Marianna 
férjeként rengeteg munkát végez a hát-
térben, amellyel segíti intézményünk tö-
rekvéseit. Bazsóné Nagy Marianna éven-
te több alkalommal tart tematikus kéz-
műves foglalkozásokat, a Napsugár Mű-
vészeti Iskola tanáraként évente két al-
kalommal kiállítást szervez a gyerekek 
munkáiból, valamint a Bors Judit tábor 
vezetője. 

István minden egyes munkafolyamat-
ba bekapcsolódik a szervezési munkák-
tól a jelenléti munkavégzésig. Hosszú 
évek óta szervezi és koordinálja a Bors 
Judit tábort, rengeteg háttérmunkát vé-

gez annak érdekében, hogy a tábor zök-
kenőmentesen és sikeresen záruljon. In-
tézi a gyerekek étkeztetését, támoga-
tókat szerez, gondoskodik a mindennapi 
feladatokhoz szükséges infrastruktúra 
rendelkezésre állásáról. Ez utóbbi az 
összes kézműves foglalkozásra is igaz. 
Bazsóné Nagy Marianna annak idején az 
elsők között kapta meg a Bartók-díjat, de 
a férje munkáját még nem ismertük el ily 
módon, ezért az idei évben Bartók-díjra 
jelöltük Bazsó Istvánt.

zott, akikkel elérte, hogy mindig az első 
három helyezettek közé jutottak. Elő-
ször 3. majd az utóbbi két évben 1. he-
lyezést értek el. 

További jó egészséget kívánunk!



6

ÁCSI HÍREK

A� CS VA� ROS SPORTJA� E� RT DI�JJAL KITU� NTETETT

METKA	ANTAL

A� CS VA� ROS SPORTJA� E� RT DI�JJAL KITU� NTETETT

HOCZEK	JÓZSEF

Metka Antal 1948. május 24-én látta 
meg a napvilágot Ácson. Az átalános 
iskolát is itt végezte helyben, majd a 
Győrben, a Révai Miklós Gimnáziumban 
mezőgazdasági gépszerelőként szerzett 
érettségit. 

Első munkahelye az ácsi termelőszö-
vetkezetben volt, későbbiekben édesap-
jával kisiparosok lettek: víz-gáz-központi 
fűtés szakmában. 

1968. július 6-án feleségül vette 
Józsa Katalint és házasságukból két lány-
gyermek született. 

Metka Antal egy kis kitérővel 65 év ak-
tivitást mondhat magáénak az Ácsi Kini-
zsi színeiben. Az iskola válogatottban 
még kapusként kezdett Létai Imre gon-
doskodásával.

Az ifi csapatban Brúzsa Tibor edzőnél 
már jobb összekötőt játszott. A későbbi-
ekben középhátvédként fejezte be aktív 
játékos pályafutását.

Egy labdarúgó úgy koronázza meg 
karrierjét igazán, ha edző válik belőle. Így 
tette ezt Ő is.  Általa edzett tanítványok, 
játékosok a későbbiekben az Ácsi Kinizsi 
sikeres labdarúgói lettek. Azok a játéko-
sok, akiknek először volt edzője ma már 

Hoczek József 1937. január 31-én 
született Keréktelekin. Általános Iskolás 
tanulmányait szülőfalujában végezte el, 
majd az Esztergomi Tanítóképzőbe ke-
rült, ahol 1955-ben érettségizett. Az egy 
éves gyakorlóév teljesítése után 1956-
ban tanító képesítő államvizsgát tett. 
1968-ban a Pécsi Tanárképző Főiskolán 
földrajz-testnevelés szakon tanári diplo-
mát szerzett.

Pedagógiai pályáját 1955-ben a mo-
csai Általános Iskolában kezdte, három 
év után 1958. júliusában saját kérésére 
került Ácsra a pénzásási iskolába. Onnan 
1961-ben került át a mostani Gárdonyi 
Géza Általános Iskolába.

1959. decemberében kötött házassá-
got Nagy Mária óvónővel. Házasságuk-
ból két gyermekük született, László és 
Éva. 

Több évtizedes pedagógiai munkás-
sága során mindig igyekezett a közösség 
becsületes és hasznos tagja lenni. A rá 
háruló feladatokat lelkiismeretesen, 
legjobb tudása szerint látta el. Nagy gon-
dot fordított a fegyelem folyamatos 
fenntartására, tanítványai tudásszintjé-
nek növelésére. Testnevelői tevékenysé-
gében az egészséges életmód, a jó ver-
senyszellem kialakítására törekedett. 
Tudatában volt a testi nevelés rendkívüli 
fontosságának. Az iskolai úttörőcsapat 
vezetője is volt. A munkahelyén 1979. 
óta volt az osztályfőnöki munkaközös-
ség vezetője. Az iskolában működő Diák-
sportkör sportcsoport vezetője labdarú-
gás és kézilabda sportágakban. Itt foly-
tatott tevékenysége során csapatai e-

hatvan évesek. Ők annyira tisztelik, hogy 
minden évben megemlékező találkozót 
szerveznek Winczheim István udvarán, 
ahol felidézik a régmúlt sikereit, élmé-
nyeit finom falatok mellett.

Emlékeznek a gyermek és ifjú korról, 
mint például 1963-telén a Toroktól a 
Contóháti fahídig való „fel és vissza-
korcsolyázásról”, ami a szenzáció erejé-
vel hatott a faluban. Nem akárki birkó-
zott volna meg ezzel a bravúrral, köszön-
hették a teljesítményt a sportért való 
rajongásuknak és edzettségüknek.

Családja igazi sportcsalád, felesége 
Józsa Katalin a női kézilabdásokat irányí-
totta a megyei bajnokságban. Lányai Éva 
és Katalin ebben a sportágban tevékeny-
kedtek sikeresen, eredményesen. 

Tóni jelenleg aktív látogatója a Kinizsi 
mérkőzéseinek, aminek folytatásához 
további jó egészséget kívánunk!

POSZTUMUSZ

redményesen versenyeztek, gyakran ér-
tek el előkelő helyezéseket. Munkás-
sága során több elismerésben részesült. 
1997-ben kezdte meg megérdemelt 
nyugdíjas éveit. 2016. június 13-án hunyt 
el.

Társadalmi munkában megalakulása 
óta elnöke volt a Komáromi Kézilabda 
Szövetségnek. Az Ácsi Kinizsi SC elnök-
ségi tagja, a kézilabda szakosztály veze-
tője volt. Hosszú éveken keresztül kézi-
labda játékvezetőként tevékenykedett. 
Helyi, városi és megyei sportvezetőségi 
testületekben vezetőként, illetve veze-
tőségi tagként dolgozott. Kiemelkedő 
sportmozgalmi tevékenységéért az Or-
szágos Testnevelési és Sporthivatal 
1984-ben „Kiváló Társadalmi Munkáért” 
kitüntetésben részesítette. A község 
sportéletében aktív vezető, szervező és 
irányító feladatokat vállalt. E megbíza-
tásában igyekezett a sporttevékenység 
tekintélyét elismertetni, növelni. Egyéb 
fórumokon bátran hallatta hangját a 
sportlétesítmények gyarapításáért, 
fejlesztéséért, szívén viselte a Városi 
Sportcsarnok megépítését.

A díjat átvette:
Hoczek László
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A holokauszt nem a gázkamrákkal
kezdődött, hanem szavakkal és gyűlölettel

A Győri Zsidó Hitközség jelezte, hogy vannak ácsi gyökerekkel rendelkező 
érdeklődők, akik szeretnének ellátogatni Ácsra, ezért az önkormányzat ezt 
megszervezte és lehetővé tette számukra. A kis csoport a Városházára érkezett,  
majd az ácsi delegációval bejárták a zsidó temetőt, a város ikonikus régi épü-
leteit, házakat, házaik helyét a múltból, ükszülők dédszülők sírját keresték meg, 
majd főhajtással emlékeztek a holokauszt áldozataira az emlékműnél.

Új ATM bank automata kihelyezéséről 
született megállapodás az MBH Bank és 
az önkormányzat között, ami azt jelenti, 
hogy a szükséges kialakítási munkák és 
akadálymentesítés elvégzése után meg-
történik az automata beüzemelése a 
pénzásási iskola külső falán. Ezzel a tele-
pülésrész lakossága könnyebben tud 
készpénzfelvételt eszközölni és egy 
régóta jelzett és jogos igényt tud kielé-
gíteni az önkormányzat

A Polgárőr Nap
margójára…

Mi közfeladatot vállaló férfiemberek, 
ritkán dicsérjük meg a másikat. Elismerjük 
egymás munkáját, képességeit, akaratát, 
igyekezetét, de nem a szavak szintjén. Ha 
valami megvalósul, ha valami sikerül, me-
gyünk tovább és már a következő feladat-
ra fókuszálunk.

Ezzel a néhány sorral most szeretném 
megtörni ez a berögzült szokást, és azt 
mondani, hogy kiemelt köszönet jár azért, 
amit az ácsi polgárőrök tesznek, külön a 
vezetőjüknek Szűcs Attila képviselő tár-
samnak, aki már sokszor, sok helyzetben és 
sok esetben bizonyította, hogy nem csak 
egy az ácsi polgárok sorában, hanem azok 
közé tartozik, aki akarja, tudja és teszi is a 
dolgát a közösségért, a biztonságunkért, a 
rendért.

Kívánok ezért Neki és csapatának to-
vábbra is olyan erős elszántságot és hitet 
abban, hogy érdemes Ácsért dolgozni, 
mint amilyet én most polgármesterként 
személyében és csapatának tagjaiban 
látok!

Az, hogy helyreállt a tavasszal néhány 
hétre megbillent közrend a városban, 
nagyrész köszönhető Attilának és hatha-
tós munkájának, amit társaival együtt a 
rendőrséggel közreműködve tett.

Köszönet Attila, köszönjük!

Bankautomata létesül

Jó tanuló, jó sportolók
A jövő áll előttünk ennek a néhány csillogó szemű gyereknek a 

képében, akik az idei évben a jók között a legjobban teljesítettek és 
átvehették jó tanulmányi, sport eredményeik után az önkormányzat 
jelképes elismerését.

Megköszöntem ezeknek a gyerekeknek, hogy dacoltak azzal, ami a 
TV-ből, a világhálóról ömlik rájuk, hogy munka, befektetett energia 
nélkül is lehet sikeres az ember. Ők ezt nem hitték el, ráéreztek a lé-
nyegére és örömére annak, hogy a legnagyobb értéke mindig annak 
van, amiért megküzdünk!

Jó lenne, ha ezek a gyerekek a tudásukat, tehetségüket, ha felnő-
nek, nem vinnék el a városból. Én ezért fogok dolgozni!

Gratulálok a szülőknek a remek munkáért, hogy ilyen gyerekeket 
nevelnek, akikre büszkék lehetünk és vagyunk!
Gratulálok a pedagógusoknak magas szintű szakmai munkájukért, 
mert az ÁCSI ISKOLA JÓ SZÍNVONALÚ, és jár a bizalom nekik!

De üzenem azoknak a gyerekeknek, akik most nem lettek okle-
véllel díjazva, hogy mindeki értékes, mindenki hasznos és egyedi, ma 
más, holnap ők lehetnek valamiben a legjobbak!

(Lily Ebert)

Dr. Szentirmai István
polgármester

Dr. Szentirmai István
polgármester
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ME� LTATA� SOK

Adorján-Horváth	Orsolya	Zsuzsanna

Héreginé Nagy Márta
igazgató



Kissné	Gombás	Zsuzsanna	

Liszkai	Józsefné

Indokolás a Pedagógus Szolgálati Emlékérem
adományozásához

sősegélynyújtó és csecsemőgondozó 
versenyekre.

Munkavégzését az objektív helyzet-
felismerés, a pontos, naprakész, lelkiis-
meretes pedagógiai munka jellemezte. 
Nagy gondot fordított osztályfőnökként 
diákjai hasznos, értelmes szabadidő el-
töltésére, az osztálykirándulások, szín-
ház-és múzeumlátogatások pontos 
megszervezésére. Gyakran vett részt 
tanítványaival biológia és természet-
ismeret tantárgyakból tanulmányi ver-
senyeken, ahol szép eredményeket ér-
tek el. Törekedett a naprakész pedagó-
giai ismeretek megszerzésére, szakmai 
tudásának gyarapítása érdekében rend-
szeresen részt vett továbbképzéseken, 
tanfolyamokon. Digitális kompetenci-
áját is fejlesztette, új tanulásszervezési 
eljárásokat alkalmazott tanóráin a tanu-
lási motiváció erősítése érdekében. 

Eredményes tanári életpályájáért, 
nyugdíjba vonulása és pedagógusnap 
alkalmából szeretettel köszöntjük, jó 
egészséget és hosszú életet kívánunk 
kiváló kollégánknak.

tanulmányait Ácson végezte. 1977-ben 
érettségizett a komáromi Jókai Mór 
Gimnáziumban.

Egy évvel később felvételt nyert a 
Keszthelyi Agrártudományi Egyetem 
Mezőgazdaságtudományi Karára, Mo-
sonmagyaróvárra, ahol 1983-ban agrár-
mérnöki diplomát szerzett. 1986 óta az 
ácsi I. számú Általános Iskola, majd annak 
jogutód intézményének pedagógusa-
ként dolgozott. 1991-ben a Gödöllői Ag-
rártudományi Egyetemen mérnöktanári 
végzettséget szerzett.

Több mint 40 éves pedagógusi pálya-
futása során eredményesen látta el osz-
tályfőnöki, pályaválasztási felelősi, mun-
kaközösség-vezetői és szaktanári fela-
datait. Tanított biológiát, természetis-
meretet és technikát egyaránt. Több 
éven keresztül készítette fel diákjait el-

Kissné Gombás Zsuzsanna 1959-ben 
született Budapesten. Általános iskolai 

korációi ízlésesek, a gyerekek által készí-
tett munkákat folyamatosan kiállította, 
esztétikai érzéküket tudatosan fejleszt-
ve ezzel is.

Az iskolavezetéssel, kollégáival, a 
szülőkkel jó kapcsolatot ápolt. Mindig 
nyitott volt a visszajelzésekre, vélemé-
nyekre. A digitális tananyag jobb fel-
használása érdekében is fejlesztette 
tudását. Mindennapi oktató-nevelő 
munkájával példát mutatott a pályakez-
dő kollégáknak. 

Nyugdíjba vonulásához gratulálunk 
és további jó egészséget kívánunk!

szeresen vitt tanulókat, akik szép ered-
ményeket értek el. A mindennapi okta-
tó-nevelő munkájában nagy hangsúlyt 
kapott a tanulók hasznos szabadidő el-
töltésének megvalósítása, a gyermekek 
teljes személyiségének fejlesztése. A 
tanulmányi kirándulásokat mindig körül-
tekintően szervezte meg, felejthetetlen 
élményekhez juttatta diákjait. 

Pályája során mindig fontosnak tar-
totta a naprakész ismeretek megszerzé-
sét, rendszeresen szakmai továbbképzé-
seken fejlesztette tudását és ezt hasz-
nosította is a mindennapi munkájában. 
Igényesvolt környezetére, tantermi de-

Liszkai Józsefné 1984-ben az Apáczai 
Csere János Tanítóképző Főiskolán ta-
nítói és ének-zene szakkollégiumi vég-
zettséget szerzett. 

Tősgyökeres ácsi, itt végezte álta-
lános iskolai tanulmányait 1969-1977-ig. 
Gyermekkorától kedvelte a zenét, ezért 
hat évig zeneiskolai tanulmányokat is 
folytatott. A győri Kazinczy Ferenc gim-
náziumban érettségizett, majd tanítói 
végzettséget szerzett. Pályája kezde-
tétől Ácson tanított, s innen is vonult 
nyugállományba.

A pedagógus pálya választásában 
nagy szerepet játszott a gyermekek 
szeretete, és a zene iránti fogékonysága. 
Kezdetben napközis feladatokat látott 
el, majd kisfelmenő rendszerben taní-
tott. A későbbiekben iskolaotthonos 
rendszerű osztályokban dolgozott, ahol 
nagyban segítette a nála fiatalabb peda-
gógusok szakmai munkáját. Iskolaottho-
nos rendszerben elsősorban humán tár-
gyakat tanított. Nagyon jelentős és szép 
feladat volt számára, hogy tanítványait 
bevezethette az írás, olvasás rejtelme-
ibe. Tanítványai közül már soknak a gye-
rekét is tanította az elmúlt évek alatt. 
Osztályfőnöki feladatokat is ellátott 
iskolánkban, emellett ötödik és hatodik 
évfolyamon ének-zenét tanított éveken 
keresztül.

Számos tanulmányi versenyen szere-
peltek alsós tanítványai az elmúlt negy-
ven év során. Városi, körzeti szavalóver-
senyekre, helyesírási versenyekre rend-

ÁCSI HÍREK
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Kovácsné	Tóth	Gabriella
dolgozott a pénzásási iskolában. A diák-
önkormányzat munkáját is segítette

Igyekezett mindig megfelelni a szak-
mai követelményeknek, továbbképzé-
seken szerzett naprakész tudást. Fejlesz-
tette digitális kompetenciáját, új tanu-
lásszervezési eljárásokat sajátított el, s 
tanulói motivációjának növelése érdeké-
ben alkalmazta ezeket tanóráin.

Pedagógus életpályájának utolsó sza-
kaszában az iskolaösszevonást követően 
az Ácsi Gárdonyi Géza Általános Iskolá-
ban alsó tagozaton tanított iskolaottho-
nos rendszerű és hagyományos, napkö-
zis osztályban egyaránt. Lelkiismeretes, 
oktató-nevelő munkáját a gyermekköz-
pontúság jellemezte. A tanórai foglal-
kozások mellett sok színes szabadidős 
programot, kirándulást, tábort szerve-
zett tanítványainak. Kollégáival és a 
szülőkkel jó kapcsolatot ápolt. 

2017-ben iskolánk tanári karából az 
elsők között szerzett Pedagógus II. be-
sorolást. 

Negyven év aktív nevelő-oktató mun-
káját befejezve az idei tanévben nyugál-
lományba vonul. 

Nyugdíjas éveihez sok boldogságot 
és jó egészséget kívánok!

Pályája kezdetén napközis nevelő-
ként dolgozott az akkori ácsi II. számú 
Általános Iskolában. Kis iskola lévén felső 
tagozaton is tanított, de igazán a szívé-
hez a 6-10 éves gyerekek nőttek és a 
kezdeti kitérőket követően alsó tago-
zaton végzett tanítói munkát. Váltakoz-
va kis-, illetve nagy felmenő rendszerben 

Kovácsné Tóth Gabriella 1962-ben 
született Szőnyben. 1969-ben a II. számú 
Általános Iskolában kezdte tanulmá-
nyait. Érettségi után a győri Apáczai 
Csere János Tanítóképző Főiskolán 
népművelő szakon, gyermekvédelem 
szakiránnyal tanítói végzettséget szer-
zett.

SPORTEREDME� NYEINK 2023-2024
IV. korcsoportos lányok kategóriájában 
Molnár Fanni toronymagasan megnyer-
te versenyszámát és bejutott az orszá-
gos döntőbe, ahol a 78. helyet szerezte 
meg. Tovább folytatódott a Bozsik prog-
ram ebben a tanévben is. Ezen a rendez-
vényen szeretnek diákjaink részt venni, 
élvezik a feladatokat. Szakál Bence és 
Závogyán Csilla nevezte és kísérte a gye-
rekeket a programra. Az év folyamán 4 
alkalommal voltak foglalkozások kettő 
ősszel, kettő tavasszal.  

Iskolánk tanulói klub szinteken is 
gyönyörű eredményeket értek el: 
Horváth Zsombor – motorcross sportág-
ban jeleskedett. Szuperenduro Race 
Kids VB 85 cm3-es kategóriában 3. 
helyezést ért el. Jelenleg vezeti az en-
durocoss bajnokságot; Krocsány Gábor – 
horgászat U 15-ös világbajnokságon 3. 
helyezést ért el. Magyar bajnoki 3. he-
lyezett. Jelenleg a FIPSPED világrang-
lista 23. helyezét foglalja el; Kinizsi ké-
zilabda utánpótlás csapatának oszlopos 
tagjai diákjaink, akik szép eredményeket 
értek el ebben az évben; Kinizsi futball-
csapatában is sok tanulónk igazolt játé-
kos. U14-es csapat ebben az idényben 
veretlenül bajnokcsapat lett.

Nagyon büszkék vagyunk tanulóink-
ra! Köszönjük a felkészítő testnevelő kol-
légák, Poncsákné Nagy Ildikó, Závogyán 
Csilla és Szakál Bence munkáját. Külön 
köszönjük a szülők támogatását, együtt-
működését, hiszen nélkülük nem érhet-
tünk volna el ezeket a sporteredmé-
nyeket.

nasztika sportágakban versenyeztek ta-
nulóink, ahol az alábbi eredmények szü-
lettek: Diákolimpia IV. kcs. futsall körzeti 
forduló 1. hely; Diákolimpia futsal fiú IV. 
kcs. megyei döntő 4. hely; Diákolimpia III. 
kcs. fiú kézilabda területi 3. helyezés; 
Diákolimpia IV. kcs. lány kézilabda terü-
leti 2. helyezés; Diákolimpia III. kcs. lány 
kézilabda megyei 2. helyezés; Diákolim-
pia IV. kcs. lány kézilabda megyei 4. he-
lyezés; Diákolimpia III. kcs. fiú futball 
területi 3. helyezés; Diákolimpia III. kcs 
lány kézilabda megyei 3. helyezés; Diák-
olimpia I. kcs ritmikus sportgimnasztika 
4. helyezés; Diákolimpia II. kcs fiú területi 
2. hely, egyéniben 2. hely Gasztonyi 
Botond; lány területi 3. hely; III. kcs fiú 
területi 3. hely, lány területi 4. hely; IV. 
kcs fiú területi 2. hely, lány területi 
egyéni 1. Molnár Fanni, 2.Böröcz-Katona 
Aisa; 3. Polgár Viktória; II. kcs. fiú több-
próba megyei döntő 6., egyéniben 
Gasztonyi Botond 6. hely; IV. kcs. fiú 
többpróba megyei döntő 5. hely, lány 
többpróba megyei döntő 6. hely Molnár 
Fanni; Diákolimpia Egyéni pályabaj-
nokságon 4X800 méteres váltófutásban 
országos 6. helyezést ért el fiúcsapatunk 
(Buzási Zétény, Nyéki Gergő, Rózsási 
István, Szigeti Máté).

Köszönjük a Természetjáró Bakan-
csos Klubnak, hogy az országos diáko-
limpiára való sikeres felkészülésünk 
érdekében négy atlétikai szögescipővel 
támogatta tanulóinkat.  

A mezei futóverseny megyei fordu-
lóját idén is Kecskéden rendezték meg, a 

Az Ácsi Gárdonyi Géza Általános 
Iskola tanulói a 2023-2024-es tanévben 
számos sportrendezvényen, sportverse-
nyen vettek részt.

Szeptemberben a Galambos kupán, 
Komáromban 2. helyen végeztek diákja-
ink, s elhozták a legjobb kapusnak járó 
díjat is. Mint minden évben, idén is 
megemlékeztünk a Diáksport Napjáról, 
ahol tanulóink 2024 métert futottak. 
Zenés bemelegítést Závogyán Csilla 
tanárnő tartotta két 6.a osztályos segí-
tőjével. Októberben a hagyományos Tó 
futáson 7. helyen végeztek a gárdonyi-
sok. Az Országos Haditorna Versenyen 
az általános iskolák közötti versenyében 
a megyei fordulóban 1. helyezést értünk 
el. Novemberben a FutÁcs elnevezésű 
jótékonysági futóversenyen több gyer-
mek szép eredménnyel vett részt. A Bá-
bolnán megrendezett Mikulás Kupán 1. 
helyen végeztek diákjaink. A Feszty Ta-
vaszi Tornanapon 3. helyet szerezte meg 
iskolánk csapata. A Mocsai Arany János 
Iskola által szervezett ping-pong verse-
nyen 1. és 3. helyezést, Komáromban a 
Petőfi Kupán I. korcsoportban fiú labda-
rúgás sportágban 6. helyezést értünk el.  
A Nagyszentjánoson rendeztet Hujber 
Kupa futballbajnokságon a 7.-8. osztá-
lyos fiúk a dobogó 3. fokára állhattak fel, 
a legtechnikásabb játékos címet Kele-
men Dániel hozta el. A Mayer Péter 
Emléktornáról (Komárnó) aranyérem-
mel tért haza iskolánk csapata.

A Diákolimpián labdarúgás, futsal, 
kézilabda és atlétika és ritmikus gim-
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A� csi Hagyományőrző Aratónap X. alkalommal
bácsi, aki megmutatta az aratás miként-
jét, az pedig csak rajtunk múlik, hogy le-
szünk-e, vagyunk-e elegen, hogy mi is to-
vább tudjuk örökíteni, mert ha nem, 
akkor elveszett ez az ősi hagyomány, 
aminek ismeretére ki tudja mikor lehet 
szüksége az embernek újra, hiszen az 
élet kiszámíthatatlan.

Jó volt együtt, köszönöm!

kötelet sásból, majd a gyakorlás után a 
kaszások nekiláttak vágni a gyönyörű 
búzát, majd a marokszedők is tették a 
dolgukat, és ott sorakozott hamar a ké-
vékbe rendezett búza. Istentiszteletet 
tartott Lelkész Úr a sátor alatt, emlékez-
tünk a kopjafánál, ebédeltünk, jól esett a 
marhagulyás és a lángos, emelték szí-
vünket és a hangulatot a műsorok.

Köszönöm MINDENKINEK, aki hozzá-
tett valamit a rendezvényhez akár segí-
tőként, akár résztvevőként, vagy mind-
kettő.

Fontos volt ez a nap, mert ott volt 
köztünk a múlt egyetlen élő alakja, Pista 

A jubileumi Aratónapra igen sokat ké-
szült a református egyház és az önkor-
mányzat, civilek, a sok-sok önzetlen se-
gítő.

A nap során a Malom tó partján mint-
egy százan voltunk kint kicsik és nagyok, 
megannyi színes programmal és finom 
falatokkal vártuk az érdeklődőket, akik 
még kíváncsiak és talán tovább is örö-
kítik majd a kézi aratás hagyományát, 
amelynek egyetlen élő autentikus műve-
lője van már csak Ácson, Pap Pista bácsi.

Az Ő mozdulatait figyeltük, amikor a 
reggeli zsíroskenyér és aratópálinka 
után megmutatta hogyan kell csinálni a 

Dr. Szentirmai István
polgármester
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Az élőzene a legnépszerűbb

Polgárőröknek, az Ácsi Tűzoltóknak, a 
Komáromi Rendőrkapitányságnak, az 
egészségügyi csapatnak az Országos 
Rendezvénybiztosító Mentőszolgálat 
Kft-nek, a Coffe Mode Bt-nek, a Guest-
advert Kft-nek és Greznár Oszkárnak, a 
Piskóta Kávéháznak, a Veszprémi 
Vidámparknak és Veszprémi Gyulának, a 
Természetjáró Bakancsos Klubnak, a 
Szilaj Motoros Egyesületnek, a Kinizsi SC 
Lövész szakosztályának, a BÉKE Kutyais-
kolának, a helyi fellépőknek: Ácsi Senior 
Örömtánc, Szűcs Erika és táncosai, a Kak-
tuszok, az Ácsi Dance Fittness csapata, a 
bábolnai Dancing Queens csapata, a 
Napsugár Művészeti Iskola növendékei-
nek és Molnár Johannának, a Madari Ha-
gyományőrző Népdalkörnek, és minden 
fellépőnek, zenekarnak és menedzs-
mentnek. Külön köszönet Charlienak és 
zenekarának, a beugrásért.

Köszönjük a technikát a Syncron Kft-
nek, a rengeted háttérmunkát a város-
üzemeltetésnek, Markó Reninek és csa-
patának /külön köszönet a párakapuért/, 
Varga Ramónának és Szijj Csengének a 
fotókért, Dobsa Mihálynak és Pulai 
Jánosnak a videókért és természetesen 
Ács Város Önkormányzatának.

Hálás köszönet a rendezvény fő tá-
mogatóinak:

Ács Város Önkormányzata
BAMO Technology Hungary
Green Coop Hungary Kft. - Ácsi 

Termál-Kertészet
Hartmann Hungary Kft.
Bethlen Gábor Alap

VÉGEZETÜL KÖSZÖNÖM A SZERVE-
ZŐ CSAPATNAK! A művelődési ház és 
könyvtár munkatársainak, kollégáimnak 
és önkéntes segítőinknek! Nélkületek 
nem ment volna.

tagjai, akik a legszebb motorokat díjaz-
ták különböző kategóriákban.

A motorosok visszatértekor ismerős 
rockdallamok csendültek fel a színpadon 
a Várakozni tilos! Zenekar jóvoltából, 
majd a mulatós zene és az operett műfaj 
kedvelőinek kedveskedtek a szervezők. 
Különleges színfoltja volt a színpadi 
programoknak Dániel Balázs és zene-
kara a Boogie Woogie Trió, akik Pleszkán 
Écska jazzénekessel érkeztek a város-
napra. A zenekar egy különleges világba 
kalauzolt bennünket hihetetlen profiz-
mussal, amiről még Horváth Charlie is 
elismerően nyilatkozott, miután végig-
hallgatták a színpad mögött a koncertet.

Charlie és zenekara következett a nap 
főprogramja, amire ismét megtelt a 
park. Ennyi pozitív visszajelzést már rég 
hallottam közvetlenül a rendezvény 
után. Mindenki elismerően nyilatkozott 
a hazai  könnyűzene egyik legnagyobb 
alakjáról. Igazán kitettek magukért és 
remek koncertet adtak az ácsi közön-
ségnek.

A programot és a városi vigasságokat 
Dj. Grosso zárta, a tőle megszokott, len-
dületes dalokkal. Őt először köszönt-
hettük itt Ácson, de a hangulatot elnéz-
ve biztos, hogy nem utoljára.

Végezetül köszönjük minden támo-
gatónknak és segítőnknek, akik hozzájá-
rultak a sikeres rendezvényhez!

KÖSZÖNETNYILVÁNÍTÁS
Véget értek a Városi Vigasságok és az 

Ács-Kapocs Fesztivál programjai. Kö-
szönjük szépen még egyszer mindenki-
nek, aki eljött. Külön köszönjük a szerve-
zésben, lebonyolitásban reszt vevőknek. 
Köszönjük Szabó Norbertnek a fantasz-
tikus kiállítást, a biztonsági cégnek a 
Desef Silver Kft-nek, valamint az Ácsi 

Szép napsütéses időt jósoltak az idei 
Ácsi Városi Vigasságok idejére a meteo-
rológusok, és valóban az pénteki nap ká-
nikulával fogadott bennünket. A prog-
ramok Szabó Norbert kiállításának meg-
nyitásával indultak, majd az ünnepi tes-
tületi ülés keretében átadták a település 
érdekében végzett tevékenységek elis-
meréseként járó díjakat. Ezekről külön 
cikk keretében olvashatnak.

A pénteki napon a színpadi progra-
mok is elindultak, mégpedig a Lord egy-
üttes és a Hooligans zenekarok koncert-
jeivel. Régóta várták már az ácsiak a Lord 
fellépését, ezért nem csoda, hogy sokan 
összegyűltünk a kastélyparkban.

A Hooligans koncert kezdésére még 
többen érkeztek, így fergeteges bulit 
csaphattak, akik kilátogattak a rendez-
vényre. A koncertek mellett egész hét-
végén üzemeltek a Veszprémi Vidám-
park hintái is.

A szombati nap korán indult és eső-
vel. Ennek a szervezők nem nagyon örül-
tek, bár bíztunk benne, hogy délutánra 
kitisztul az ég és talán egy kis lehűlést is 
hoz a hajnali, délelőtti csapadék. Az eső 
ellenére jó néhányan ellátogattak az ácsi 
lőtérre, ahol Pok Andrán lőtérvezető 
vezényletével oszlopdöntéssel tiszte-
legtek a városnap előtt, majd a hagyo-
mányos lövészkirály és királyné választás 
következett. Természetesen a gyerekek 
is szerepet kaptak, így idén lövész her-
ceg és hercegnő címet is átvehették a 
legjobbak a délután folyamán a színpa-
don.

A kastélyparkba a motorok zúgása 
csalogatta az érdeklődőket kora délután 
– már napsütésben. A Szilaj Motoros 
Egyesület szervezésében motoros fel-
vonulás zajlott a város utcáin, ám előtte 
motormustrát is tartottak az egyesület 

Balogh Attila
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 A barátság jegyében telt az A� cs-Kapocs Fesztivál

ket Molnár Johanna tanárnő kísért el az eseményre. Később az 
ácsi Dance Fittnes csapata fokozta a hangulatot, majd bemu-
tatkozott a bábolnai Dancing Queens is, akik sorát jó néhány 
ácsi tag is erősítette. Nem maradtak távol idén sem Szűcs Erika 
növendékei a Kaktuszok sem, akiknek polgármester úr külön is 
köszönetet mondott azért az aktivitásért, amely során szinte 
valamennyi programon, ünnepségen közreműködnek az év 
folyamán. A fellépők sorát a Madari Hagyományörző Éneklő-
csoport zárta, akik különleges dalcsokorral készültek az alka-
lomra.

Mialatt felvidéki vendégeink a terített asztalok mellett 
folytatták a beszélgetést és tapasztalatcserét, a színpadon az 
erdélyből érkezett többszörösen díjazott 4s street zenekar 
készülődött, akik fergeteges koncerttel zárták az Ács-Kapocs 
Fesztivált.

Idén is megrendeztük az Ács-Kapocs Fesztivált, ami a hatá-
ron átnyúló kapcsolatok, az összetartozás és a barátság erő-
sítését tűzte ki céljául. Meghívásunkat elfogadta a felvidéki 
Madar és Szentpéter település is.

Az esemény a hagyományoknak megfelelően az Ács-
Kapocs szertartással kezdődött, amely során a delegációk ve-
zetői beütötték a települések ácskapcsait a fesztiválgeren-
dába, ezzel megerősítve a barátságunkat.

Dr. Szentirmai István, polgármester köszöntötte a vendé-
geket, mesélt a rendezvény kialakulásának történetéről és a 
jelentőségéről a testvértelepülési kapcsolatok tekintetében.

A hivatalos megnyitót követően a helyi fellépők műsorát 
élvezhette a közönség. Elsőként az ácsi Szenior Örömtánc-
csoport lépett a színpadra Illés Ildikó vezetésével, majd köz-
reműködtek a Napsugár Művészeti Iskola növendékei is, aki-
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 Megkezdődött az ácsi katódanyag-gyár épıt́ése

  Megkapta a szükséges engedélyeket és megkezdte az ácsi katódanyag-gyár építését a Bamo Technology 
Hungary Kft. – tájékoztatta a cég képviselője a helyieket az ácsi munkabizottság legutóbbi ülésén.

oldalán már havonta publikálják a külön-
böző anyagok, környezeti tényezők mé-
résének eredményeit. Az ácsi monito-
ringrendszer ügyében is rövidesen vár-
ható fejlemény.

Bábolnáról és Banáról is érkezett kér-
dés az építkezés vízellátásával kapcso-
latban. A porképződés megakadályozá-
sa, moderálása érdekében ugyanis a 
BAMO mindkét településről szállíttat 
vizet, ez azonban jelentős terhelést 
eredményez az érintett helyi utakon. A 
cég ígéretet tett, hogy egyeztet az 
ügyben a feladatot végző alvállalko-
zókkal és az esetlegesen szükségessé 
váló helyreállítási munkákban is partner 
lesz. 

Arról, hogy milyen felelősségbiztosí-
tása lesz pontosan a cégnek, a későb-
biekben ígért tájékoztatást a BAMO, a 
kérdés várhatóan csak a használatbavé-
teli engedély birtokában dől el.

Szintén helyi felvetésre Fülöp Ferenc 
megerősítette: a cég támogatja, hogy 
nyílt napokat tartson az építkezés ideje 
alatt, előzetes regisztrációt követően. 
Erre várhatóan idén ősztől kerül sor.

Az építkezés területéről kitermelt 
termőföld értékesítésére a cég tovább-
ra is nyitott, a vásárlóknak kizárólag a 
földvédelmi járulékot kell megfizetniük, 
amely 250 forint köbméterenként, vala-
mint gondoskodniuk kell a szállításról.

vényszékkel a folyamat során és minden 
szükséges információt rendelkezésre 
bocsát.

A cég már aktívan jelen van az ácsi 
mindennapokban: május 22-én átadták 
azt a játszóteret, amely a BAMO 20 millió 
forintos támogatásából épült, és mint-
egy 10 kínai kollégájuk már május eleje 
óta Ácson lakik. A cég az Ács Városi Vi-
gasságokat is támogatta.

A munkabizottság ülésén elhangzott: 
számos jelentős állami beruházás meg-
valósításáról is döntés született az el-
múlt időszakban. 27 milliárd forintból 
felújítják a térség víziközmű-hálózatát, 
ezzel nő a környező települések ellátás-
biztonsága és egy új szennyvíztisztító 
telep is épül, a jelenleginél mintegy két-
szer nagyobb kapacitással. További 17 
milliárd forintból fejlesztheti az útháló-
zatot a Magyar Közút, valamint kerék-
párút is épül Bana és Ács között.

A munkabizottság arról is tájékozta-
tást kapott, hogy elindult a bábolnai 
monitoringrendszer: a város Facebook 

Napra pontosan egy évvel azután, 
hogy a felek bejelentették az ácsi katód-
anyag-gyár építését, június 21-én helyé-
re került az első tartóoszlop a majdani 
csarnok területén. Ezzel megkezdődött 
a 41 ezer négyzetméteres létesítmény 
építése – jelentette be Fülöp Ferenc, a 
Bamo Technology Hungary Kft. közkap-
csolati igazgatója az ácsi munkabizott-
ság legutóbbi ülésén.

A testület tagja többek között az ácsi 
polgármester, a jegyző, több képviselő, a 
környező települések polgármesterei, a 
helyi civil szervezetek képviselői, vala-
mint az Ácson 1,3 milliárd eurós beruhá-
zással katódanyaggyárat építő BAMO 
Technology Hungary Kft. is. Az ülésen a 
vállalat képviselője tájékoztatást adott a 
projekt jelenlegi állásáról, valamint vála-
szolt az elmúlt hetekben felmerült kér-
désekre.

Fülöp Ferenc felidézte: a cég május 3-
án kapta meg az egységes környezet-
használati engedélyt, május 21-én pedig 
az építési engedélyt, ezek alapján indul-
hatott el a munka Ács határában. Nincs 
halasztó hatálya a beruházásra nézve 
annak sem, hogy a Nagy Tavak és Vizes 
Élőhelyek Szövetsége keresetet nyúj-
tott be a Komárom-Esztergom Várme-
gyei Kormányhivatal ellen a beruházás 
környezethasználati engedélye kapcsán. 
A BAMO együttműködik a Győri Tör-
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50 éves házassági évforduló 

A házassági évfordulók jó alkalmat 
teremtenek a mai rohanó világban egy 
kis ünneplésre, megállásra, számvételre, 
amikor köszönetet mondhatnak egy-
másnak a házaspárok az együtt töltött 
tartalmas, szép napokért.

2024.június 28-án Tarics László és 
Tarics Lászlóné (Szücs Katalin) 50 évvel 
ezelőtt tett fogadalmukat Ács Város 
Anyakönyvvezetője előtt megerősítet-
ték. Fogadalmukban elmondták, ha újra 
kezdhetnék, akkor is egymást választa-
nák.

 Gondolataikban felelevenedett az 
1974.június 29-a mikor házasságot kö-

töttek és aláírták nyilatkozatukat a há-
zassági anyakönyvben. Házasságukban 
két gyermekük született, akik öt unoká-
val ajándékozták meg a párt.

Városunk anyakönyvvezetője emlék-
lapot és ajándékkosarat nyújtott át a 
jubiláló házaspárnak, mellyel tolmá-
csolta városunk önkormányzatának gra-
tulációját. Az 50 év titkát talán a követ-
kező Barnett R. Brickner idézet rejti 

„A sikeres házassághoz nem csak az 
kell, hogy megtaláld a megfelelő társad, az 
is szükséges, hogy te megfelelő társ 
legyél.”

 Soós Piroska anyakönyvvezető

falakon. Természetesen nem csak port-
rékat rajzol, mindig nyitott az új kihívá-
sokra és témákra. Szívesen fest színes 
képeket, akvarelleket is. 

A kiállítást Balogh Attila, a művelő-
dési ház vezetője nyitorra meg, aki Pablo 
Picasso gondolatait idézte.

Pablo Picasso egyszer azt mondta: 
„Minden gyermek művész. A probléma az, 
hogyan maradjunk művészek felnőttként 
is.” Norbert története remek példa arra, 
hogy a bennünk rejlő gyermeki kíván-
csiság és kreativitás hogyan élhet to-
vább, és hogyan válhat a mindennap-
jaink részévé, még a legváratlanabb he-
lyeken is, mondjuk egy vonaton – emelte 
ki az intézményvezető.

A  m e g n y i t ó n  k ö z r e m ű k ö d ö t t 
Németh Zsófia és Molnár Zita klarinét-
művész, akik klarinétjátékukkal emelték 
az esemény ünnepi hangulatát. A kiállí-
tást július végéig tekinthették meg az 
érdeklődők.

Norbi egy született tehetség, aki már 
fiatal kora óta a ceruza és a papír bűvö-
letében él. Nem mindennapi történet az 
övé: legtöbb rajzát vonaton készítette, 
amikor a munkahelyére tartott. Van va-
lami romantikus abban a képben, ahogy 
egy zsúfolt vonaton, a mindennapi roha-
nás közepette, megszületnek azok a mű-
vek, amelyek a kiállítótér falain díszeleg-
nek. Azt is tudni kell, hogy nem mindegy 
számára a modell. Azokat a dolgokat veti 
papírra, ami inspirálja, vagy ami megtet-
szik neki. Kell valami, ami miatt érdekes 
számára egy-egy portré vagy téma.

Leginkább ceruza, filc és tus rajzokat 
készít, de szívesen kísérletezik új tech-
nikákkal és stílusokkal is. Mostanában a 
japán sumie technikát próbálgatja, 
ebből is láthattunk egy-két alkotást a 

Régóta hagyomány, hogy az ácsi 
Városi Vigasságok keretében egy helyi 
művész alkotásaiból nyílik kiállítás a 
Sméja Galériában. A művelődési ház 
igyekszik életben tartani ezt a szokást, 
bár tudjuk, hogy szinte lehetetlen ennyi 
éven át mindig megfelelni ennek a 
kihívásnak, hiszen – bár szép számmal 
akadnak helyi alkotóművészek – már 
lassan mindenki kapott lehetőséget egy-
egy évben.

Természetesen mindig tűnnek fel új 
tehetségek és folyamattal is kísérjük a 
munkásságukat, azonban vannak olya-
nok is, akik korábbi években már meg-
mutatták műveiket a nagyközönség-
nek. Ilyen alkotó Szabó Norbert is, akinek 
egészen pontosan 10 évvel ezelőtt nyílt 
kiállítása a Sméjában, így a jubilemhoz 
kapcsolódóan, – és mivel régóta beszél-
tünk már róla – ismét berendeztünk egy 
tárlatot a műveiből a városnap kereté-
ben.

Szabó Norbert a legtöbb rajzát a vonaton készıt́ette
Kiállıt́ ás a Sméja Galériában Pauer	Gergely	Péter


